
 

                             Srdečně blahopřejeme všem, kteří v měsících 

                                 duben – červen 2022 oslavili svá  

                                                                            životní jubilea!  

                                            Přejeme hodně spokojenosti a pevné                          

zdraví do dalších let! 
 

Narození 

Gratulujeme rodičům malého Zdeněčka Vaverky, který se narodil 

v měsíci květnu! 
 


 

 

Barvy přináší do života krásu a radost. V letošním roce jsem si proto dala za úkol 
vnést potěšení z barev také na černobílé stránek Povyku. Což o to, na jaře a v létě 

to nebude žádný problém, v zimě to ovšem bude výzva 😊 
Stejně, jako jsem se letos neuvěřitelně těšili na barevné Velikonoce, užíváme si 

už nyní drobných různobarevných plodů na našich zahradách. A ten zážitek opravdu 
stojí za to. Nejen že blahodárně působí na všechny naše smysly, ale především mají 
blahodárné účinky na naše zdraví. Každá malinká barevná bobulka, kterou si na vaší 
zahradě vypěstujete, v sobě totiž nese celou řadu vitamínů a 
minerálů. Pojďme si jednotlivé účinky připomenou, abyste 
věděli, na jaké pochutiny se toto léto zaměřit. 

A začneme jak jinak než jahodami. Jahody jsou úžasné i 

proto, že navzdory skvělé chuti neobsahují přebytek cukru, 

takže se po nich nepřibírá. Zato vitamíny, minerály a dalšími 

prospěšnými látkami jsou doslova nabité. Obsahují velké 

množství vitamínu C a rovněž i vitamíny B, draslík či vápník.  

A se svými 87 % vody jsou také zdrojem tekutin. Léčivých 

účinků mají tedy skutečně hodně. Pomáhají při chudokrevnosti, cukrovce, 

překyselení žaludku, revmatismu, dně, proti žlučovým, ledvinovým a močovým 

kaménkům.  

 

Pergola a prodejní stánek Pyxla 

Jak mnozí víte, v průběhy zimy jsme se rozhodli upravit stávající prodejní 
stánek na hřišti pod školou.  
Přestože došlo k pozdržení zakázky, která měla být hotova již 3. června, 
můžeme se na letní měsíce těšit na nové venkovní posezení s obsluhou, 
která zahájí svoji pravidelnou činnost ve čtvrtek 7. července v 15.00 hodin. V 
provozu pak bude vždy od středy do neděli od 15:00 do 19:00, a to do 
poloviny září. Nabízet budeme zmrzlinu, kávu, točené limonády a drobné 
pochutiny. Seniorům nabízíme možnost vyhrazených čtvrtečních posezení 
u kávy, v případě zájmu i s hudbou.  
Pro návštěvníky bude u obsluhy k dispozici klíč od tamního WC.  

Těšíme se na Vaši návštěvu! 

Rekonstrukce střechy školy 

Vzhledem k současné situaci na stavebním trhu přesunujeme plánovanou 

rekonstrukci střechy školy a podkrovních prostor ZŠ do příštího roku. 

Doufáme, že situace na trhu s materiálem, a to jak cenová, tak z hlediska 

dostupnosti, bude příznivější. 

DSO  KTS Ekologie  

Všichni víte, že naší svozovou firmou je společnost KTS  Ekologie, s.r.o., 

kterou ze 100% vlastnictví obce Jihomoravského kraje, včetně té naší. 
Společnost nyní chystá transformaci účasti obcí v nové právní formě – 
dobrovolném svazku obcí.  
Společnost KTS Ekologie s.r.o. vznikla před mnoha lety na základě domluvy 
okolních starostů jako společnost, která měla zdejšímu regionu, konkrétně 
Mikroregionu Kahan, pomoci s likvidací odpadů. V současné době se ze 14 
původních zakládajících obcí rozrostla na 52. A s každou valnou hromadu 
přistupují další.  
Cílem této společnosti není primárně vyplácet podíl na zisku či nějaký větší 

zisk generovat, ale využívat vytvořené finance na rozvoj. Společnost má 
nakoupené svozové a kontejnerové vozy, provozuje kompostárny 
s odpovídající technikou, sběrné dvory atd.  
Aby bylo možné efektivněji využívat a zpracovávat odpad, dojde 
k předeslané transformaci. Ta umožní především snazší přístup k dotacím, 
které by měly pomoci zúčastněným obcím lépe spravovat vlastní   odpadové 
hospodářství. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

        Knihovna Vysoké Popovice oznamuje   

prázdninový provoz: 

 

 13. července 

 27. července 

 10. srpna 

 24. srpna 

 

Co plánujeme 

 zajištění sesouvajícího se svahu u fotbalového hřiště, zbudování 

bezpečnostního zábradlí v nebezpečných částech kolem hřiště – úkol trvá  

 ve spolupráci se spol. Azos a novým vlastníkem nemovitostí v lokalitě za 

nádražím - vytvoření nové vycházkové trasy ke kapličce U Jána, a to cestou 

okolo potoka a lesa od vlakového nádraží 

 intenzivně spolupracujeme se Správou a údržbou silnic JMK na vybudování 

chodníku, dešťové kanalizace a silnice od obecního úřadu na Příbram. 

Rekonstrukce je ve schvalovacím procesu před výběrem zhotovitele. 

Realizace je reálně plánovaná na jaro 2023. 

 se Svazkem vodovodů a kanalizací Ivančice, provoz Rosicko, zahajujeme 

jednání o intenzifikaci čistírny odpadních vod 

 


